



GRIMA

Nightside

February 28, 2025

Atmospheric black metal union GRIMA return with a dark ritual of ancient forest magic!

With 10 years of scene-stealing experience behind them, looming stars of Siberian atmospheric black metal, **GRIMA**, will release their sixth album and Napalm Records debut, ***Nightside***, on February 28, 2025. After several shows accross Europe (one with highly-uprising german death metal force Kanonenfieber), the band is set to honor the spirit of the Siberian Forest, Taiga, with their impending next chapter.

While fans of their deep, melancholic sound can look forward to tales like in *“Flight Of The Silver Storm”* and *“The Nightside”*, **GRIMA** also showcases focused effort and skill on the album’s more brief, accessible offerings. *“Beyond The Dark Horizon”* and *“Curse Of The Void”* are as dreamy and complex as their big brothers, but also satisfy as more direct black metal anthems. The band shows a wide range of variety: First single *“Skull Gatherers”* is infused with the mesmerizing cold of the Siberian evening wilderness, constructed with folk instruments like the Russian accordion bayan but **GRIMA** also use death metal-like growls into their delivery on *“Impending Death Premonition”*.

Mixing, mastering, and helming the album’s clear, powerful sound is black metal-experienced producer Vladimir Lehtinen. The two driving forces behind the band’s unique sound, Vilhelm and Morbius, both deliver different aspects of the band’s impactful, massive guitar riffs, leads and melodies, while Vilhelm also soars as vocalist. Guest musicians Vlad (drums) and Serpentum (guitars) also join the fold both in studio and on stage. In addition to their unforgettable sound, the band’s eerie, piercing look – towering like living trees with intimidating carved wooden masks and branched fingers – adds another haunting element to their brutal yet beautiful output. With their mysterious visual aura and intriguing sound, on ***Nightside***, **GRIMA** continues to prove themselves as an unmissable band to watch within the genre.

Atmosphärischer Black Metal aus Sibirien – Klirrende Kälte, antike Rituale und finstere Wälder!

Atmosphärischer Black Metal aus der sibirischen Taiga – **GRIMA** vertonen klirrende Kälte, Rituale vergangener Zeiten und finstere, einsame Wälder in atmosphärischem Gewand. Mit ihrem neuen Album und Napalm Records-Debüt **Nightside** setzt die Band ein Ausrufezeichen als eine der vielversprechendsten Hoffnungen im Black Metal!

Nach mehreren ausgedehnten Touren quer durch Europa (unter anderem mit den Chartstürmern von Kanonenfieber) haben sich **GRIMA** durch ihren ganz eigenen Sound und unverwechselbaren Look einen Namen gemacht. Das neue Werk **Nightside** ist das bereits sechste Studioalbum und zeigt eine bemerkenswerte Experimentierfreude: Auf Tracks wie „*Flight Of The Silver Storm*“ und „*The Nightside*“ paaren **GRIMA** düstere Atmosphäre mit melancholischer Sehnsucht, während prägnante Tracks wie „*Beyond The Dark Horizon*“ und „*Curse Of The Void*“ roheren Black Metal entfachen. **Nightside** schafft es, trotz seiner Konsistenz verschiedene Einflüsse zu integrieren. So kommt bei „*Skull Gatherers*“ das russische Akkordeon Bajan zum Einsatz, während „*Impending Death Premonition*“ Death Metal-Anleihen aufweist.

Für den klaren und kraftvollen, aber trotzdem authentisch rohen Sound des Albums sorgt der erfahrene Black-Metal-Produzent Vladimir Lehtinen. Die beiden kreativen Köpfe Vilhelm (Gesang, Gitarre) und Morbius (Gitarre) liefern eindringliche Gitarrenriffs und Melodien. Die Gastmusiker Vlad (Schlagzeug) und Serpentum (Gitarre) unterstützen das Duo sowohl im Studio als auch auf der Bühne.

Ein weiteres unübersehbares Merkmal von **GRIMA** ist ihr unheimliches Erscheinungsbild: Wie lebende Bäume, mit furchteinflößenden Holzmasken und verzweigten Fingern, präsentieren sie sich allen Jüngern des Frosts. Diese visuelle Aura unterstreicht den Sound der Band, der beständig zwischen Brutalität, Einsamkeit und Schönheit balanciert. Mit ihrer geheimnisvollen Präsenz und ihrem eindrucksvollen Sound unterstreichen **GRIMA** auf **Nightside** ihren Status als eine der spannendsten Bands im Genre!

